
haar wil ik graag weten of dat
inderdaad zo was en of zij in dat
geval nu niet liever op die plek had
gestaan als minister van Milieube-
heer.

©

Minister Pronk: Mevrouw de
voorzitter! Voor concrete voorbeel-
den wil ik graag eerst de discussie
afwachten over de memorie van
toelichting op de begroting van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer die ik
volgende week hoop uit te brengen.
De algemene politieke lijn is

duidelijk. Wij wachten niet af totdat
er een eensluidend standpunt is
bewerkstelligd in de EU, want dat
zou wel eens kunnen betekenen dat
er geen eensluidende Europese
standpunten komen omdat wij nu
steeds met unanimiteit moeten
werken. Je verschuilt je dan achter
een niet zo eerlijke manier van
werken en dat ben ik niet van plan
om te doen. Het is mijn opzet om
snel te komen tot een goede
gezamenlijke overeenstemming. Wat
dat betreft heb ik lessen getrokken
uit de ervaring die wij hebben
opgedaan bij de formulering en
verwezenlijking van doelstellingen
met betrekking tot bijvoorbeeld de
verlaging van het begrotingstekort
van Nederland. Je zou in het kader
van de Europese Unie het
begrotingstekort in Nederland pas
kunnen verlagen wanneer alle
andere landen voldoen aan de
richting waarin men op weg gaat
naar een gezamenlijk lager EMU-
tekort en er niet op vooruitlopen. Wij
hebben dat niet gedaan; wij hebben
geanticipeerd en wij zijn verder-
gegaan; wij hebben de lat wat hoger
of wat lager gelegd – het hangt
ervan af hoe je het wilt formuleren –
en daardoor hebben wij bijgedragen
aan een goede gezamenlijke
Europese begrotingspolitiek. Die
lessen, voorgeleefd door mijn
collega Zalm, wil ik ook heel graag
voor het vraagstuk van de Europese
milieuschuld en milieutekorten in
gezamenlijk beleid proberen te
verwezenlijken.

De voorzitter: Wil mevrouw De
Boer antwoorden op de haar
gestelde vraag?

©

Mevrouw De Boer (PvdA): Graag,

dan wordt dit een alternatieve
maidenspeech!
Voorzitter! Ik heb het citaat uit

NRC Handelsblad hier ook niet bij de
hand, maar ik meen mij te herinne-
ren dat de collega van mevrouw
Belinfante geëmotioneerd zei niet
voor niets vier jaar gedramd te
hebben in het kabinet. ’’Geëmotio-
neerd’’ kan natuurlijk diverse
betekenissen hebben. Het was niet
met een dikke stem en een traan in
het oog, maar wel was zij ontzettend
blij dat de woorden door de
minister-president werden uitgespro-
ken zoals zij werden uitgesproken. Ik
heb gezegd – en dat heb ik herhaald
in een televisie-interview – dat het
wel uitgevoerd moest worden. Het
was echt goed wat daar gezegd
werd, maar dat moet dan ook wel
leiden tot uitvoering. Dat vind ik een
interessant geheel om te volgen de
komende vier jaar.

Regeling van werkzaamheden

©

De voorzitter: Op verzoek van de
fractie van D66 benoem ik in:
- de vaste commissie voor Justitie
het lid De Graaf tot plv. lid in de
bestaande vacature, het lid Van Vliet
tot plv. lid in plaats van het lid
Bakker en het lid Van Walsem tot plv.
lid in plaats van het lid Hoekema;
- de vaste commissie voor Binnen-
landse Zaken het lid Augusteijn-Esser
tot plv. lid in plaats van het lid
Bakker en het lid Ravestein tot plv.
lid in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Buiten-
landse Zaken het lid Ter Veer tot lid
in plaats van het lid Dittrich, het lid
Scheltema-de Nie tot plv. lid in plaats
van het lid Ter Veer en het lid Van
’t Riet tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- de vaste commissie voor Defensie
het lid Van ’t Riet tot lid in plaats van
het lid Ravestein en het lid Dittrich
tot plv. lid in plaats van het lid
Schimmel;
- de algemene commissie voor
Europese Zaken het lid Scheltema-de
Nie tot lid in plaats van het lid Ter
Veer, het lid Ter Veer tot plv. lid in de
bestaande vacature en het lid De
Graaf tot plv. lid in plaats van het lid
Lambrechts;
- de vaste commissie voor Financiën
het lid Bakker tot lid in de bestaande
vacature, het lid Hoekema tot plv. lid
in de bestaande vacature en het lid

Van Walsem tot plv. lid in plaats van
het lid Bakker;
- de vaste commissie voor Economi-
sche Zaken het lid Van Walsem tot
lid in plaats van het lid Ter Veer, het
lid Augusteijn-Esser tot lid in de
bestaande vacature, het lid Giskes tot
lid in plaats van het lid Bakker, het
lid Schimmel tot plv. lid in plaats van
het lid Giskes en het lid Bakker tot
plv. lid in plaats van het lid
Scheltema-de Nie;
- de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid het lid
Van Vliet tot plv. lid in de bestaande
vacature en het lid Van Walsem tot
plv. lid in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Onder-
wijs, Cultuur en Wetenschappen het
lid Dittrich tot lid in plaats van het lid
Bakker en het lid Bakker tot plv. lid in
de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport het lid
Van Vliet tot lid in de bestaande
vacature, het lid Lambrechts tot lid in
plaats van het lid Ravestein, het lid
Van ’t Riet tot plv. lid in de bestaande
vacature en het lid Ravestein tot plv.
lid in plaats van het lid Bakker;
- de vaste commissie voor Volkshuis-
vesting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer het lid Augusteijn-Esser
tot lid in plaats van het lid
Scheltema-de Nie, het lid Van ’t Riet
tot plv. lid in de bestaande vacature
en het lid Scheltema-de Nie tot plv.
lid in plaats van het lid Ter Veer;
- de vaste commissie voor Verkeer
en Waterstaat het lid Giskes tot lid in
de bestaande vacature, het lid
Augusteijn-Esser tot plv. lid in plaats
van het lid Ter Veer, het lid Van
Walsem tot plv. lid in plaats van het
lid Giskes en het lid Bakker tot plv.
lid in plaats van het lid Scheltema-de
Nie;
- de vaste commissie voor Land-
bouw, Natuurbeheer en Visserij het
lid Augusteijn-Esser tot lid in plaats
van het lid Scheltema-de Nie, het lid
Scheltema-de Nie tot plv. lid in plaats
van het lid Schimmel en het lid Van
Vliet tot plv. lid in plaats van het lid
Giskes;
- de vaste commissie voor
Nederlands-Antilliaanse en Aru-
baanse Zaken het lid Ter Veer tot lid
in de bestaande vacature en het lid
Dittrich tot plv. lid in plaats van het
lid Ter Veer en het lid Van Vliet tot
plv. lid in plaats van het lid Hoe-
kema;
- de commissie voor de Rijksuitgaven
het lid Van Walsem tot lid in de
bestaande vacature en het lid
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Lambrechts tot plv. lid in de
bestaande vacature;
- de commissie voor de Verzoek-
schriften het lid Ter Veer tot lid in
plaats van het lid Giskes en het lid
Giskes tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- het Presidium het lid Giskes tot lid
in plaats van het lid Scheltema-de
Nie en het lid Scheltema-de Nie tot
plv. lid in plaats van het lid Giskes.

Op verzoek van de VVD-fractie
benoem ik in:
- de vaste commissie voor Buiten-
landse Zaken het lid Dijkstal tot plv.
lid in de bestaande vacature, het lid
Voorhoeve tot lid in plaats van het
lid Voûte-Droste, het lid Patijn tot plv.
lid in de bestaande vacature, het lid
Cherribi tot plv. lid in plaats van het
lid Rijpstra, het lid Remak tot plv. lid
in plaats van het lid Geluk, het lid
Wilders tot lid in de bestaande
vacature en het lid Balemans tot plv.
lid in de bestaande vacature;
- de algemene commissie voor
Europese Zaken het lid Voorhoeve
tot lid in de bestaande vacature, het
lid Örgü tot plv. lid in plaats van het
lid Remak, het lid Patijn tot lid in de
bestaande vacature en het lid Remak
tot plv. lid in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Defensie
het lid Oplaat tot lid in de bestaande
vacature, het lid Voorhoeve tot plv.
lid in de bestaande vacature, het lid
Weisglas tot plv. lid in plaats van het
lid Passtoors, het lid Eisses-
Timmerman tot lid in plaats van het
lid Weisglas, het lid Passtoors tot plv.
lid in plaats van het lid Eisses-
Timmerman, het lid E. Meijer tot plv.
lid in plaats van het lid Oplaat, het
lid Balemans tot lid in de bestaande
vacature en het lid Wilders tot plv. lid
in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Binnen-
landse Zaken het lid Terpstra tot lid
in plaats van het lid Kamp, het lid
Van den Doel tot plv. lid in de
bestaande vacature, het lid Van Beek
tot plv. lid in plaats van het lid
Rijpstra, het lid Luchtenveld tot lid in
de bestaande vacature, het lid
Rijpstra tot lid in plaats van het lid
Van Beek, het lid Cherribi tot plv. lid
in plaats van het lid Niederer, het lid
Balemans tot lid in de bestaande
vacature en het lid Brood tot plv. lid
in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Justitie
het lid Patijn tot lid in de bestaande
vacature, het lid Rijpstra tot plv. lid in
plaats van het lid Voûte-Droste, het
lid Weekers tot lid in de bestaande

vacature, het lid Brood tot lid in
plaats van het lid Kamp, het lid
Kamp tot plv. lid in plaats van het lid
Rijpstra, het lid Van Blerck-
Woerdman tot plv. lid in plaats van
het lid Passtoors, het lid Passtoors
tot plv. lid in plaats van het lid
Weekers, het lid O.P.G. Vos tot lid in
plaats van het lid Van den Doel en
het lid Van den Doel tot plv. lid in
plaats van het lid Van Blerck-
Woerdman;
- de vaste commissie voor
Nederlands-Antilliaanse en Aru-
baanse Zaken het lid Bolkestein tot
plv. lid in plaats van het lid Weisglas,
het lid Terpstra tot lid in de
bestaande vacature, het lid Weisglas
tot plv. in plaats van het lid Cornielje,
het lid Voorhoeve tot lid in de
bestaande vacature, het lid Luchten-
veld tot plv. lid in plaats van het lid
Essers, het lid Brood tot lid in de
bestaande vacature, het lid O.P.G.
Vos tot plv. lid in plaats van het lid
Örgü, het lid E. Meijer tot lid in de
bestaande vacature en het lid
Rijpstra tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- de vaste commissie voor Onder-
wijs, Cultuur en Wetenschappen het
lid E. Meijer tot plv. lid in plaats van
het lid De Vries, het lid Cherribi tot
lid in de bestaande vacature, het lid
Udo tot plv. lid in plaats van het lid
Kamp, het lid Remak tot lid in plaats
van het lid Rijpstra, het lid Blok tot
plv. lid in plaats van het lid Klein
Molekamp, het lid De Vries tot lid in
de bestaande vacature, het lid
Passtoors tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid Rijpstra tot plv. lid in
plaats van het lid Remak en het lid
Brood tot plv. lid in plaats van het lid
Passtoors;
- de vaste commissie voor Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport het lid
Terpstra tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid E. Meijer tot lid in
de bestaande vacature, het lid O.P.G.
Vos tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid Cherribi tot plv. lid
in plaats van het lid Essers, het lid
Essers tot lid in de bestaande
vacature, het lid Örgü tot plv. lid in
de bestaande vacature, het lid
Weekers tot plv. lid in plaats van het
lid Remak en het lid Udo tot plv. lid
in plaats van het lid Örgü;
- de vaste commissie voor Financiën
het lid Kamp tot lid in de bestaande
vacature, het lid Hofstra tot plv. lid in
de bestaande vacature, het lid
Weekers tot plv. lid in plaats van het
lid Voûte-Droste, het lid Wilders tot
plv. lid in de bestaande vacature, het

lid Hessing tot plv. lid in plaats van
het lid Kamp, het lid Patijn tot lid in
plaats van het lid Weekers, het lid
Blok tot plv. lid in plaats van het lid
Hessing, het lid Voûte-Droste tot lid
in de bestaande vacature en het lid
Balemans tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- de commissie voor de Rijksuitgaven
het lid Udo tot lid in de bestaande
vacature, het lid O.P.G. Vos tot plv.
lid in plaats van het lid Kamp, het lid
Blok tot lid in de bestaande vacature
en het lid Balemans tot plv. lid in de
bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Economi-
sche Zaken het lid Klein Molekamp
tot plv. lid in plaats van het lid
Cornielje, het lid Cornielje tot plv. lid
in plaats van het lid Hessing, het lid
Hessing tot lid in de bestaande
vacature, het lid Kamp tot plv. lid in
de bestaande vacature, het lid Blok
tot lid in de bestaande vacature en
het lid Udo tot plv. lid in de
bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid het lid
Kamp tot lid in de bestaande
vacature, het lid Blok tot plv. lid in de
bestaande vacature, het lid Terpstra
tot lid in plaats van het lid De Vries,
het lid E. Meijer tot plv. lid in de
bestaande vacature, het lid Wilders
tot lid in de bestaande vacature en
het lid De Vries tot plv. lid in de
bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Volkshuis-
vesting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer het lid Essers tot plv.
lid in plaats van het lid Geluk, het lid
Van Beek tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid Geluk tot plv. lid in
de bestaande vacature, het lid
Niederer tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid Luchtenveld tot lid
in plaats van het lid Te Veldhuis, het
lid Blok tot plv. lid in plaats van het
lid Van Beek, het lid Udo tot lid in
plaats van het lid Essers en het lid
Voorhoeve tot plv. lid in plaats van
het lid Niederer;
- de vaste commissie voor Verkeer
en Waterstaat het lid Voûte-Droste
tot plv. lid in de bestaande vacature,
het lid Luchtenveld tot plv. lid in
plaats van het lid Kamp, het lid
Balemans tot plv. lid in plaats van
het lid Klein Molekamp, het lid Klein
Molekamp tot lid in de bestaande
vacature en het lid Geluk tot plv. lid
in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Land-
bouw, Natuurbeheer en Visserij het
lid Udo tot lid in plaats van het lid Te
Veldhuis, het lid Voorhoeve tot plv.
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lid in de bestaande vacature, het lid
Patijn tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid O.P.G. Vos tot lid in
de bestaande vacature en het lid Te
Veldhuis tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- het Presidium het lid Esser tot plv.
lid in de bestaande vacature, het lid
Terpstra tot lid in plaats van het lid
Cornielje en het lid Cornielje tot plv.
lid in plaats van het lid Kamp;
- de commissie voor de Werkwijze
der Kamer het lid Weisglas tot plv.
lid in plaats van het lid Hessing, het
lid O.P.G. Vos tot lid in de bestaande
vacature, het lid Patijn tot plv. lid in
de bestaande vacature, het lid
Nicolaı̈ tot plv. lid in de bestaande
vacature, het lid Passtoors tot lid in
de bestaande vacature en het lid
Wilders tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- de commissie voor de Inlichtingen-
en Veiligheidsdiensten het lid Dijkstal
tot lid in plaats van het lid Bolke-
stein;
- de commissie voor de Verzoek-
schriften het lid Passtoors tot lid in
de bestaande vacature, het lid Remak
tot lid in plaats van het lid De Vries
en het lid Van den Doel tot plv. lid in
plaats van het lid Van Beek.

Het woord is aan de heer Van
Bommel.

De heer Van Bommel (SP):
Mevrouw de voorzitter! In de vorige
periode heeft de SP-fractie verschil-
lende malen aangedrongen op het
uitvoeren van de aanbevelingen van
de Spoorwegongevallenraad naar
aanleiding van het ongeluk bij Mook
in mei 1995. Daarbij kwamen drie
baanwerkers om het leven. Het
waren vijf concrete aanbevelingen,
die inmiddels meer dan twee jaar
oud zijn. Het standpunt van het
kabinet, aangekondigd voor eind
1997, is nog niet gekomen. Dat heeft
ertoe geleid dat 18 februari jl. mijn
fractie een laatste verzoek heeft
gedaan om die aanbevelingen uit te
voeren en toen is toegezegd dat
binnen vier maanden het standpunt
van het kabinet bekendgemaakt zou
worden. Dat is inmiddels nog niet
gebeurd, maar de termijn is wel
verstreken. Ik zou daarom de nieuwe
minister van Verkeer en Waterstaat
willen vragen het kabinetsstandpunt
zo spoedig mogelijk aan de Kamer
bekend te maken.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de

vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer De Wit.

De heer De Wit (SP): Mevrouw de
voorzitter! Het laatste bericht van het
kabinet over het asbestfonds dateert
van 11 december 1997. Dat was een
brief van de voormalige staatssecre-
taris van Sociale Zaken en Werkgele-
genheid, waarin hij de verwachting
uitsprak in het voorjaar 1998 te
zullen komen met nadere informatie
over het asbestinstituut en de
regelingen die gemaakt moeten
worden. Wij zijn inmiddels een stuk
verder. De zomer is bijna voorbij,
maar wij hebben nog niets verno-
men van het kabinet. Om die reden
vraag ik of het kabinet de Kamer zo
spoedig mogelijk een brief kan
sturen met daarin de juiste stand van
zaken, zowel met betrekking tot het
asbestinstituut als met betrekking tot
de regeling die het kabinet zelf zal
ontwerpen voor de gevallen waarin
geen werkgever aanwezig is en voor
de verjaringstermijn van 30 jaar.

Mevrouw Van der Hoeven (CDA):
Voorzitter! De CDA-fractie steunt dit
verzoek en wil er nog een vraag aan
toevoegen, namelijk of in de brief
dan ook de stand van zaken kan
worden aangegeven wat betreft de
voormalige defensiemedewerkers,
met name in de Cannerberg – dat
was namelijk het begin van het
verhaal – maar ook op de Rijkswerf
in Den Helder.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Hoekema.

De heer Hoekema (D66): Voorzitter!
Namens de fractie van D66 zou ik de
ministers van Buitenlandse Zaken en
van Economische Zaken graag om
een brief willen vragen naar
aanleiding van de berichtgeving in
de Volkskrant van hedenochtend
over de weigering van het kabinet
een exportvergunning te verstrekken
voor de aanmaak van chemische-
wapensvoorlopers in Soedan. Ik zou

graag zien dat in die brief aandacht
wordt besteed aan de motieven om
die exportvergunning niet te
verstrekken, alsmede aan de
aanwijzingen voor de mogelijke
productie van chemischewapens-
voorlopers in Soedan.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit gedeelte van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Van den Doel.

De heer Van den Doel (VVD):
Voorzitter! Afgelopen dagen is een
rapport verschenen van Helsinki
Watch over de alarmerende situatie
waarin de vluchtelingen in Kosovo
zich bevinden. Volgens de Helsinki-
groep dreigt een humanitaire ramp,
als de circa 300.000 vluchtelingen
niet op korte termijn worden
geholpen. De minister van Buiten-
landse Zaken heeft op 24 juli jl. een
brief naar de Kamer gestuurd over
de situatie in Kosovo. Pas op 13
oktober is een algemeen overleg
gepland. De VVD wil graag, met het
oog op de zich verslechterende
situatie onder de vluchtelingen, nog
deze week een brief van de minister
van Buitenlandse Zaken, waarin
wordt ingegaan op de actuele
situatie in Kosovo, met name op wat
de internationale gemeenschap en
Nederland denken te doen aan de
situatie van de vluchtelingen. Mijn
fractie zal aanstaande donderdag in
de procedurevergadering van de
vaste commissie voor Buitenlandse
Zaken een voorstel doen om het
overleg dat op 13 oktober is gepland,
te verplaatsen naar komende week.

De heer Valk (PvdA): Voorzitter! In
de procedurevergadering moet
worden bekeken of dat algemeen
overleg kan worden vervroegd. Mijn
fractie ondersteunt een voorstel
daartoe. Het verzoek om een brief
over deze kwestie ondersteunt mijn
fractie ook.

De heer Hoekema (D66): Voorzitter!
Gezien de omvang van de ramp en
de snelheid waarmee deze zich
voltrekt, steunt mijn fractie de twee
verzoeken van collega Van den Doel.

Mevrouw Vos (GroenLinks):
Voorzitter! Mijn fractie ondersteunt
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het verzoek van de heer Van den
Doel ook. Het is goed om snel een
overleg over Kosovo te plannen.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit gedeelte van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer De Wit.

De heer De Wit (SP): Voorzitter!
MKB Nederland is vandaag naar
buiten gekomen met een rapport
over de effecten van de nieuwe
Ziektewet. Een van de belangrijkste
punten daarin is dat 80% van het
MKB van oordeel is dat de oude
Ziektewet zou moeten worden
heringevoerd. Volgende week heeft
de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid een
algemeen overleg met de staatsse-
cretaris over het rapport van het
ZARA-werkgeverspanel. Dat heeft
ook betrekking op metingen van de
effecten van de Ziektewet. Ik zou de
regering willen vragen, in het
bijzonder de staatssecretaris, om de
Kamer voorafgaande aan dat
algemeen overleg een brief te sturen
met daarin het standpunt van het
kabinet over het rapport van het
MKB, zodat dit kan worden betrokken
bij het overleg van volgende week
donderdag.

Mevrouw Bijleveld-Schouten
(CDA): Voorzitter! Ik ondersteun het
verzoek van de heer De Wit, maar ik
begrijp niet dat dit hier wordt
gedaan, want wij hebben vanmiddag
nog een procedurevergadering.

De heer De Wit (SP): Het belangrijk-
ste argument is dat de staatssecreta-
ris vanaf heden kennis draagt van
het verzoek van de Kamer, zodat hij
onmiddellijk aan de formulering van
het standpunt kan gaan werken.

De voorzitter: Ik ga u niet tegen-
spreken tijdens deze regeling van
werkzaamheden, maar u heeft geen
gelijk. Als de vaste commissie
vergadert, wordt altijd onmiddellijk
daarna door de griffier het desbetref-
fende departement in kennis gesteld
van de in die vergadering gemaakte
afspraken. Dus het tijdsbestek van in
dit geval een paar uur had, naar mij
lijkt, nog wel gekund.

Nogmaals, het lijkt mij sowieso
verstandig dit onderwerp nog even
te bespreken in de vaste commissie.
Aangezien het toegevoegd wordt aan
de agenda en er maar een week
tussen zit, moeten alle andere leden
er ook nog even kennis van kunnen
nemen.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is de behandeling van:
- de brief van de staatssecreta-

ris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid betreffende het
organisch psychosyndroom
(25720, nr. 8).

De beraadslaging wordt geopend.
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De heer De Wit (SP): Mevrouw de
voorzitter! Er zijn in ons land zo’n
2500 mensen die aan OPS lijden.
Naar schatting komen er per jaar 30
tot 330 slachtoffers bij. Wij hebben
het dan over mensen van wie het
zenuwstelsel is aangetast door
blootstelling aan oplosmiddelen en
die op die manier ernstig gehandi-
capt raken. Op 18 november 1997
heeft de Kamer de motie-Poppe
aangenomen. De voormalige
staatssecretaris vroeg de SER over
de uitvoering van die motie om
advies, maar dat was zo vaag dat de
SER er niet uitkwam en een vaag
antwoord gaf. De regering grijpt dat
vage advies nu aan om toch te doen
wat zij altijd al wilde, en dat is op
basis van prioriteiten een gefaseerde
doorlichting van de verschillende
sectoren. Bij stemming over de
motie in de Kamer heeft de
voormalige fractievoorzitter van de
PvdA terecht opgemerkt dat bij
moties de interpretatie van de
indieners geldt en niet die van de
regering. De motie-Poppe beoogt
invoering van een algemene
vervangingsplicht van oplosmidde-
len, waar dat technisch mogelijk is.
Het bewijs dat het niet of nog niet
technisch mogelijk is, legt de motie
op de sectoren die met oplosmidde-
len werken. Anders gezegd: aan de
algemene vervangingsplicht moet
een ontheffingsmogelijkheid worden
gekoppeld. Die ontheffing dient dan
zowel om de betreffende sector
eventueel uitstel te verlenen voor het
treffen van maatregelen als om
nadere voorschriften ter bescher-

ming van de werknemer op te
leggen.
Dat heeft drie belangrijke

voordelen. Ten eerste worden de
verschillende sectoren gedwongen
om aan te tonen hoe het ervoor
staat. Ten tweede krijgt de overheid
inzicht in de omvang van het gebruik
van de oplosmiddelen. Ten derde
krijgt de werknemer een betere
bescherming. Tegen deze achter-
grond dien ik de volgende motie in.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende, dat de intentie van de
motie-Poppe (25720, nr. 4) is dat er
gekoppeld aan een algemene
vervangingsplicht voor oplosmidde-
len een ontheffingsmogelijkheid
komt voor die sectoren die aantonen
dat de techniek nog niet zo ver is dat
vervanging mogelijk is;

overwegende, dat de ontheffing kan
worden gebruikt om zowel nadere
voorschriften te stellen met
betrekking tot de termijn waarbinnen
vervanging dient plaats te vinden als
met betrekking tot de bescherming
van de werknemer;

verzoekt de regering de motie-Poppe
in overeenstemming met deze
intentie uit te voeren,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door het lid De Wit. Naar
mij blijkt, wordt zij voldoende
ondersteund.
Zij krijgt nr. 9 (25720).

De heer De Wit (SP): Mevrouw de
voorzitter! Ten slotte wil ik nog graag
van de staatssecretaris weten of hij
op de hoogte is van de problemen
rondom de solventteams, die in het
kader van de OPS-aandoening de
diagnose moeten vaststellen en
verder de patiënten moeten
doorverwijzen. Kan de staatssecreta-
ris meedelen wat er na het jaar 2000
met deze solventteams gebeurt? Ik
sluit wat dit betreft aan bij de
motie-Rosenmöller, ingediend tijdens
het debat in november 1997.

Voorzitter
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